
Orø Beboerforening 
Bestyrelsesmøde, onsdag 4. december 2024 kl. 19.30, hos Pernille, Brøndevej, Orø

1) Dagsorden nr. 12 - 24 Ref. nr. 12 - 24
Deltagere: Mogens, Lilian, Sofie, Knud og Pernille

Afbud: Birgitte

2) Godkendelse af dagsordenen Referat fra bestyrelsesmødet den 27.11. 2024 er godkendt.

Punkt 9.4. udgår af dagsordenen og erstattes af nyt punkt 9.4 
vandarbejdsgruppen.

3) Foreningens drift / orientering
3.1. Konstituering og 
opgavefordeling

3.2. Bosætning

3.1.
Birgitte har meddelt at hun af helbredsmæssige grunde må træde 
ud af bestyrelsen. Louise Schultz træder ind som suppleant.
Bestyrelsen har 4.12. 24 foretaget omkonstituering og fordeling af 
poster og opgaver bliver således:

Formand:  Sofie Båth
Næstformand: Pernille Hasselby
Kasserer: Knud Ahm
Sekretær: Lilian Petersen
Bestyrelsesmedlem: Mogens Johansson
Suppleant: Louise Schultz
Revisor: Bo Overgaard-Höifeldt
Revisorsuppleant: Peter Bach Larsen

Ø-repræsentant: Lilian Petersen
Færgekontaktudvalg: Knud Ahm
Trampestigruppe: Pernille Hasselby
Ø-væksten: Sofie Båth
Vandarbejdsgruppen: Lilian Petersen og Knud Ahm

3.2.Vi får løbende henvendelser vedr. boliger på Orø. Drøftelse 
vedr. bosætning på Orø. Det er ofte os man henvender sig til, når 
man overvejer at flytte til Orø. Vi overvejer mulige tiltag for 
formidling af henvendelse.

4) Økonomi Drøftelse vedr. medlemmer. Hvordan får vi flere medlemmer i 
foreningen? Foreningens eneste indtægt er kontingent fra 
medlemmer, som er det vi har at drive forening for.

Kontingentstigning i 2025 til 200 kr., vedtaget på 
generalforsamling, april 2024. Dette melder vi ud til medlemmer af
foreningen og retter til på hjemmesiden.

5) Indkommen post Henvendelse vedr. fornyelse af tekst på wiki-siden lex.dk. Lilian 
tjekker fakta og giver respons til afsender.

6) Sammenslutningen af Danske
Småøer (SaDS), nyt fra ø-
repræsentanten

Fødevarenetværk for småøer invitation til onlinemøde er delt på 
facebookgruppen.
Henvendelse fra en skribent på lex.dk – en wiki med faglige 
tekster.



7) Arrangementer
7.1. Juletræstænding 1. 
december - evaluering
7.2. Generalforsamling 2024
7.3. Sankt Hans Aften 2025

7.1. Juletræstænding blev et vellykket arrangement med mange 
deltagere i alle aldre. Der var masser af æbleskiver og god gløgg, 
der nok kunne have været lidt mere af. Varm saft til børnene var 
ikke et hit, vi lover der bliver varm kakao næste år. Der var ros til 
vores det store juletræ.
Vi har fået tilbudt en juletræskæde, så der kan komme mere lys 
på træet og  har fået tilbudt assistance til at synge for og lede 
julesangen, det tager vi med i planlægningen.
Beslutning: Der udarbejdes en opgaveplan til næste års 
arrangement, som er 1. søndag i advent - 30. november 2025

7.2. Generalforsamling planlægges til at blive afholdt onsdag den 
26.3, alternativt onsdag den 19.3.

7.3. Sankt Hans aften i 2025 - afholdes mandag den 23. juni. 
Sofie undersøger forslag til båltaler.

8) Planlægning for det 
kommende år, det vi arbejder 
med

8.1. Opdatering af vedtægter

8. 2. Ø – dagen søn. 1. juni 2025

8.1. Vi genoptager arbejdet med opdatering af vedtægter med 
henblik på at præsentere dem ved generalforsamlingen.

8.2. Vi overvejer en ny placering af stand på Orødagen og 
hvordan vi kan lave en kampagne for vores arbejde.

9) Arbejdsgrupper / udvalg

9.1.Trampesti gruppen
9.2. Færgekontaktudvalget
9.3. Ø-Væksten / SFU
9.4. Arbejdsgruppen for 
Klimatilpasning på Orø 

9.1. Vi meddeler trampesti gruppen at Pernille bliver 
Beboerforeningens repræsentant.

9.2. Intet nyt
9.3. Intet nyt
9.4. Lilian og Knud har 4.12. deltaget i møde vedr. vision om 
klimatilpasning for Orø. Arbejdsgruppen informerede om udkast til
vision og denne blev drøftet. Målet er at søge indflydelse på 
beskyttelse af miljøet primært grundvandet og fjorden.
Vi bakker op om det videre arbejde frem mod at etablere et 
borgermøde. Vi har lagt vægt på at der skal arbejdes frem mod 
opbakning fra øboerne. Vi har givet arbejdsgruppen for 
klimatilpasning på Orø mandat til at udforme den videre plan i 
samarbejde med Beboerforeningen. Det samme har Orø 
Lokalforum.

11) Eventuelt Mogens gør opmærksom på at der er nogle praktiske ting, der 
skal overdrages.

Tak til Birgitte
Birgitte blev valgt ind i Orø Beboerforenings bestyrelse i 2022 og 
har bidraget til bestyrelsesarbejdet med sin viden og erfaring. 
Birgitte har påtaget sig at arrangere Juletræstæning og i en kort 
periode været Beboerforeningens ø-repræsentant. Tak til Birgitte 
for indsatsen.
Tak til Mogens
Mogens har valgt at træde tilbage som formand, tak til Mogens for
indsatsen som formand.
Vi byder velkommen til Louise Schultz.
Knud skriver en presse meddelelse.

12) Næste møde
Husk kalender til planlægning af 
forårets møder

Næste møde er torsdag 9. januar kl. 19
Forårets bestyrelsesmøder er fastlagt til torsdag 9.1. onsdag 5.2 
og onsdag 5.3.

Referent Lilian / 5. december 2024


